Revelation- The Kingdom Yet to Come
默示錄 --- 將臨的國度

Session 7- Revelation 14-15: Praising the Lamb
第七部分 --- 默示錄 14 – 15 : 對羔羊的讚美

Questions:
題目 :

The Heavenly Zion and the Winepress of God's Wrath (Revelation 14)
被選者與羔羊為伍 ( 默示錄 14 )
1. Describe those who are gathered around the Lamb on Mt. Zion.
試描述在熙雍山上聚集在羔羊身邊的人羣。
2. In the next verses, we meet three new angels. Read Revelation 14:6-11 carefully. What message do they proclaim?
在以下的章節，我們遇見三位新的天使。請細心閱讀 默14:6-11。試看他們宣佈什麼訊息？
3. At this point the narrative is interrupted with an invitation to fidelity (vs.12). There will be suffering for saints as well as sinners in the final days. In the midst of judgment, believers are invited to endure suffering and to trust and hope in the Lord.

在這一刻，記述了對信德的忠誠被中斷了。( 第12節 ) 在末日的時候，聖人和罪人將會遭受磨難。在審判期間，信友被要求忍受磨難和對上主該有信德和望德。

a. What grounds for hope does the voice from heaven give?

從天國來的聲音給他們什麼盼望？
b. Turn to James 5:7-11, 5:13. What advice does James give to suffering Christians?

請翻閱雅5:7-11，5:13。雅各伯給受苦的基督徒什麼忠告？

4. Verses 14-16 reveal the crowned Son of Man enthroned on a heavenly cloud (see Daniel 7:13). We expect him to be holding a scepter, but instead he grips a sickle. This isn't the first agricultural image in Revelation 14. Earlier the 144,000 were called the "first fruits of God and the Lamb" (14:4). This means they were the first souls harvested from this world to the honor of God and the Lamb.
John is using images familiar to his audience, both through their knowledge of Jesus' words and their daily life in an agrarian society. Turn to the following passages. What images do they use in relationship to harvesting grain and spiritual realities?
達14—16記載戴上金冠的人子乘着天上的雲彩 ( 見達7:13 )。我們期望他手拿王杖，他却手握鐮刀。但這不是默14所說的第一個農務的形像。起初，那144,000人，祂稱之為“ 上主初熟之果和上主的羔羊 ” ( 14:4 )意思是說他們是為上主的榮耀而從人世間所召集的第一批靈魂。
若望使用了讀者對耶穌話語的認知和他們在農耕社會的日常生活中所熟悉的影像。
轉到以下段落，他們用什麼樣影像表現收割穀物和屬靈實況的關係？
Matthew 瑪 13:24-30:
John 若 4:35-38:
5. Following the Son of Man's harvest, another angel comes out of the Temple, sickle in hand, to harvest clusters of grapes (vss. 17-20). Unlike the previous harvest of holy souls, these are grapes of wrath. As we saw in Jesus' parable above, the process that gathers the good souls at the same time discards and destroys those who have rejected God. Salvation and Judgment are flip sides of the same coin.
Judgment imaged in a harvest was a favorite motif of the prophets. Turn to the following prophetic passages. How do they use the harvesting of grapes in relationship to judgment? Remember to look at the broader context of the chapter.
人子召集第一批靈魂後，另一個天使從聖殿走出來，他手握鐮刀，收割纍纍的葡萄 ( 17-20 )。這與從前收割神聖靈魂不同，他們都是忿怒的果實。當我們讀到耶穌的比喻，收集好的靈魂的同時又毀滅那些拒絕天主的靈魂。而救贖和審判即如一枚銀圓的兩面。
先知喜愛用收割作為審判的預像。翻閱以下預言的章節。他們如何以收割葡萄與審判聯上關係來呢？記得要看看這一章的大背景。
Isaiah 63:1-6:依63:1-6
Joel 3:1-2, 3:13 [Joel 4:1-2, 4:13 in the New American Bible]:
岳3:1-2，3:13 ［岳4:1-2，4:13，新美洲聖經］

The Song of Moses and the Lamb (Revelation 15)
梅瑟之歌和羔羊之歌 ( 默示錄 15 )
6. Revelation 15 introduces seven more angels with seven plagues. What hope does verse 1 hold out for those who are weary of judgment?

默15介紹另外7位拿着7種災禍的天使。第1節給那些疲憊不堪的人帶來什麼希望？
7. Before the plagues begin, John sees another vision of the throne room of God, "a sea of glass mingled with fire." Who is there and what are they doing?

當災禍開始時，若望目睹另外一個上主寶座的預像，｀大火與玻璃海混成一片 ＇誰在那裏，他們做什麼？
8. Turn to Exodus 15:1-18 and read the Song of Moses, servant of God.
請翻閱出15:1-18和閱讀上主的僕人，梅瑟之歌。
a. What similarities do you see between it and the song sung in Revelation 15:3-4?

你從出15:1-18所記載的梅瑟之歌與默15:3-4所載的歌曲有什麼相似的地方？
b. How does the heavenly worship here transcend the joy of the Exodus of Israel?

天上的朝拜如何超越以色列逃出埃及的喜悅？
9. At the close of Revelation 15, John sees "the temple of the tent of witness~' opening before him. This probably corresponds to the tent Moses was originally shown by God as a pattern for the ancient Tabernacle (Exodus 25:9). Even the angels are dressed like priests (see Revelation 1:13; Leviticus 16:4).

What is given to these seven priestly angels, and how does the chapter end?

默第15章的結尾，若望見到“天主盟約的帳幕”在他面前打開了。這是對帳幕的回應。這帳幕是完全按照上主給梅瑟指示的古代的式樣去製造的。( 出25:9 )
天使們甚至穿上司祭的服式。 ( 默1:13 ；肋16:4 )

這七位天使接受了什麼，這章是怎樣的完結？
10. It can be difficult for us to view judgment as anything but negative. Turn to Catechism No. 1040. What are some of the positive elements of God's judgment?

對我們來說，我們實在很難擺脫對審判有負面的感受。請翻閱教理#1040。
上主的審判有什麼正面的元素？

D. Application
D. 應用

• Those who die in the Lord will find rest from their labors and their deeds will follow them (Revelation 14:13). What deeds do you hope will follow you into the next life? If you could imagine a family member or friend reflecting on your life and legacy at your funeral, how would you want to be remembered?

凡在主內去世的，他們從勞苦之中得到安息，同時，他們的所作所為亦將跟着們。 ( 默14:13 ) 你希望你會有什麼功行隨着你進入來生呢？你希望人們在你的葬禮中對你有什麼回憶？

• In what ways can we act against injustices in the world today as an anticipation of the final justice brought by God at the end of time? (Use Catechism Nos. 2818-2820 as a guide.) 
我們可以從什麼途徑對抗今日世界的不公平，即如期望上主在末日的時候，帶來正的判決？ ( 參考教理#2818—2820 )

